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Úvod 

Lucie Dvořáková 

Složitá situace nedávno uplynulé i současné doby skrz naskrz prověřila pevnost základů našeho spolku. 

Období pandemie, války na Ukrajině i jinde ve světě, současná krize, v níž jsou studující jednou 

z nejvíce postižených skupin obyvatelstva, a nestabilní klima opřádající humanitní obory vskutku 

nevytváří podmínky pro bezstarostné a radostné prožívání studentského života, jenž by měl jinak být 

jednou z nejsvětlejších životních kapitol nás všech. Tyto okolnosti nás donutily se zamyslet nad tím,  

co je vlastně spolek, jaké je jeho poslání a jakou roli by měl v tomto chaotickém a stresujícím prostředí 

hrát. Odpovědí na tuto otázku jsme našli několik. Jedna z nich stojí, že spolek má poskytovat pomoc 

všem, kdo o ni požádají, a vytvářet přátelské a bezpečné prostředí pro všechny, kdo ho potřebují.  

A to v současnosti potřebuje každý z nás. Alespoň občas. Nyní odcházející Výbor je proto nesmírně 

rád, že bylo v jeho silách uspořádat pro jeho členstvo i všechny přátele a příznivce dostatek akcí, které 

snad pro většinu z nás pomohly ze spolku učinit útočiště a přátelské místo, kde je možné se před 

starostmi všedních dní schovat a na chvíli na ně zapomenout.   

Bylo by chybou toto přičítat jen snaze nyní odcházejících spolkových orgánů. Obrovské 

zásluhy při zvládání tohoto náročného úkolu patří také - a hlavně! - širokému členstvu, jež jako každý 

rok projevovalo o spolek nesmírný zájem a pomáhalo mu smělými kroky pokračovat kupředu.  

To by nebylo možné bez krásné spolupráce mezi studujícími všech ročníků, oborů a specializací,  

jíž je možné dlouhodobě pozorovat. Bez těchto lidí by spolek nebyl nic jiného, nežli prázdnou 

strukturou s bezobsažným jménem. Zásluhy za naši fungující a vzkvétající instituci tak patří stejným 

dílem všem členům a členkám spolku, příslušníkům a příslušnicím akademické obce, kteří nám 

asistovali s programem, i všem, kdo kdy zavítali na naše akce.  

Srdečně děkujeme za přízeň, jíž jste nám projevili, za akce, jichž jste se účastnili a které jste 

nám pomohli uspořádat. Pevně věříme, že spolek předáváme ve skvělé kondici nastupujícím generacím, 

které z něj – jak doufáme – budou mít stejnou radost, jako jsme z něj měli my. Orgánům, jež vzejdou 

z nadcházejících voleb, přejeme mnoho štěstí, síly a radosti při správě této skvělé instituce, jakou 

Spolek studentů historie FF UK (anebo FFabula, protože kdo by to chtěl říkat celý, že) opravdu je. 
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Shrnutí stavu spolku za AR 2022/2023 

Lucie Dvořáková  

Orgány spolku se ve zmíněném období sestávaly z následujících členů*ek: Lucie Dvořáková 

(předsedkyně), Marek Panocha (místopředseda, pokladník), Martin Wolf (tajemník), Klára Nováková 

(členka Výboru), Daniel Šťastný (člen Výboru do května 2023), Markéta Prošková (členka Výboru  

od května 2023), Karolína Padělková (předsedkyně Disciplinární komise), Vjačeslav Glazov (člen DK) 

a Vojtěch Šimák (člen DK). Jedinou iregularitou ve fungování obou orgánů byla rezignace člena 

Výboru Daniela Šťastného v květnu 2023, jehož v souladu s výsledky voleb Valné hromady členstva 

ze dne 20. 10. 2022 nahradila Markéta Prošková, která dosáhla čtvrtého nejvyššího počtu hlasů. Tato 

změna však naštěstí neznamenala snížení akceschopnosti Výboru, neboť kolegyně Prošková  

se o činnost spolku zajímala již v minulosti a do kolektivu se tak integrovala velmi rychle  

a bez problémů, a to částečně i díky pomoci a vřelému přijetí jeho ostatních členů*ek.  

V této sekci bych jakožto předsedkyně ráda poděkovala všem zmíněným členům a členkám 

orgánů spolku. Jednalo se o vysoce profesionální, pracovitý a fungující kolektiv osob, jež byly spolku 

a jeho členstvu oddané, což se, jak pevně věřím, projevilo na počtu a kvalitě akcí, jichž se podařil 

uspořádat opravdu úctyhodný počet. Je třeba vyzdvihnout velmi aktivní Disciplinární komisi,  

bez aktivity jejíchž členky a členů by pro pětičlenný Výbor bylo obtížné uspořádat akce v takové 

kvantitě a kvalitě. Srdečný dík patří i naší skvělé členské základně, která nám po celou dobu výkonu 

našeho mandátu poskytovala cenné rady, podporu a pomoc. Právě široké a aktivní členstvo je jedním 

ze specifik našeho spolku a je jeho dlouhodobou pýchou.  

Výbor se za přítomnosti vždy minimálně jednoho člena*ky DK sešel celkem desetkrát v rámci 

pravidelných otevřených zasedání. Mimo otevřená zasedání probíhala uspokojivá komunikace v rámci 

Výboru i mezi Výborem a DK pomocí online komunikátorů (Messenger, MS Teams). Činnost orgánů 

ve zmiňovaném období byla vskutku různorodá a soustředila se jak na vnitřní prostředí spolku,  

tak na kontakt s členstvem, akademickým prostředím i veřejností. V celkovém úhrnu bylo uspořádáno 

nebo je naplánováno přes sedmdesát akcí rozličného typu. Tyto akce se mnohdy staly prostorem pro 

mezioborou, mezispolkovou, mezifakultní i meziuniverzitní spolupráci a v některých případech  

i pro spolupráci s kulturními a paměťovými institucemi. Kompletní výčet takových spoluprací čtenář 

této zprávy nalezne v kapitolách níže. Kromě pořádání akcí socializačních i odborných a historii-

popularizujících spadala do širokého spektra aktivit tohoto Výboru i účast na spolek a obor-

propagujících akcích typu Den otevřených dveří FF UK nebo Studentský Majáles, jichž jsme 

pravidelnými účastníky již řadu let. Totéž platí i o pietních aktech u příležitosti 17. listopadu.  

Úspěchy spolek zaznamenal i v online prostoru, kdy se dlouhodobě daří lákat nové sledující na 

jeho profily na sociálních sítích, jež se daří udržovat aktuální, relevantní a zajímavé. Pokrokem bylo  

i zprovoznění nové webové stránky. Do veřejné diskuze spolek vstoupil vyjma prezence na sociálních 

sítích i účastní na protestních akcích iniciativy Hodina pravdy nebo prostřednictvím dvou prohlášení, 
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jež vydal. V prvním z něj se oficiálně připojil k iniciativě Hodina pravdy, usilující o narovnání 

neférových podmínek při financování humanitně a společneskovědně zaměřených oborů v ČR, přičemž 

vyjádřil znepokojení zejména nad dopady tohoto problému na studující a doktorandy*ky, jimž byla  

v AR 2022/2023 zkrácena stipendia na neadekvátní úroveň. V druhém prohlášení pak spolek vyjádřil 

znepokojení nad děním na Ústavu pro studium totalitních režimů (ÚSTR) a stal se iniciátorem 

studentské petice, která doprovázela petici akademiků*ček do Senátu Parlamentu ČR.  

Nyní odcházející Výbor a Disciplinární komise nenechaly stranou ani problémy 

administrativního rázu. Orgány v posledních dvou letech úspěšně identifikovaly všechny problémy, jež 

se ve spolku vyskytly či jež v jeho rámci delší dobu přetrvávaly, a pokud nedošlo k jejich vyřešení, byla 

alespoň započata cesta k jejich eliminaci. Největším úspěchem je dokončení procesu novelizace stanov, 

jež budou předmětem schválení na Valné hromadě, jež je svolána na 26. 10. 2023, a započetí novelizace 

organizačního řádu. Za obojí děkujeme Luďku Svobodovi, našemu právnímu poradci. Dále došlo  

k započetí komunikace o převodu spolkového loga do jeho vlastnictví či k hlubší systematizaci 

spolkových financí a online prostředí. Systematizace, a v rámci možností i doplnění, se po dvouletém 

snažení dočkal i spolkový archiv, který se do té doby nacházel v neuspokojivém stavu. Jasnější 

formulace a pevnějšího zakotvení bylo dosaženo i v oblasti našich zásad týkajících se prevence sexuálně 

či jinak motivovaného nevhodného chování či přímo násilí. Členové*ky orgánů na toto téma 

absolvovali workshop Jak na bezpečný seznamovák?, pořádaný Iniciativou Nahlas a ombudsmankou 

FF UK Mgr. et Mgr. Pavlou Špondrovou, jehož uspořádání náš spolek spolu s dalšími fakultními spolky 

inicioval. Pro účely seznamovacího kurzu i dalších spolkových akcí byl po konzultaci s paní 

ombudsmankou i zmíněnou iniciativou vydán etický kodex, kontrola jehož dodržování je nyní nově  

v gesci Disciplinární komise.  

Spolek se nyní nachází ve více než dobré finanční situaci, což mu umožnilo investovat objemné 

prostředky do jeho členstva, namátkou ve formě proplácení vstupného či ubytování na exkurzích,  

či darovat skromné částky na několik charitativních projektů, mj. těch působících na Ukrajině. Za velmi 

uspokojivou se také dá označit pověst naší instituce, která se nyní těší úctě a respektu jak mezi 

studujícími, tak mezi vyučujícími napříč historickými i jinými ústavy či mezi ostatními studentskými 

spolky a institucemi. Souhrnně lze tedy říci, že spolek se momentálně nachází ve ve všech ohledech 

velmi uspokojivé kondici a je možné ho novým orgánům předat s čistým svědomím a vědomím (snad) 

dobře vykonané práce.   
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Vztahy s UK, FF, historickými ústavy a dalšími subjekty 

Lucie Dvořáková  

Úroveň vztahů s naší univerzitou, fakultou i historickými ústavy se dá označit za velmi dobrou. I letos 

jsme navázali na tradici schůzky s vedením historických ústavů. Zatímco v minulém akademickém roce 

toto setkání probíhalo odděleně, v tomto akademickém roce se zástupci našeho spolku – Lucie 

Dvořáková a Marek Panocha – setkali s řediteli ústavů na společné schůzce, během níž obě strany 

vyjádřily chuť a vůli pokračovat ve spolupráci, vzájemné pomoci a linii přátelsky nastavených vztahů. 

Jedním z plodů této spolupráce bylo společné, meziústavní setkání pro zájemce o magisterské studium 

na historických ústavech, které proběhlo 9. března 2023 za hojné účasti z řad studujících i vyučujících. 

Oproti minulému akademickému roku nedošlo k setkáním s vedením fakulty, jelikož tato schůzka 

nebyla vyhodnocena jako potřebná.  

Stejně tak jako je důležité udržování přátelských vztahů s fakultními strukturami, je klíčová  

i spolupráce s dalšími spolky a studentskými iniciativami, a to jak v prostředí naší fakulty,  

tak mimofakultně i mimouniverzitně. Během funkčního období nyní končícího Výboru se podařilo 

navázat spolupráci kupříkladu s Iniciativou Nahlas, Charlie – queer spolkem UK, Agorou (PedF UK), 

spolkem Matfyzák (MF UK), spolkem AXON – Spolkem studentů historických věd FF UJEP nebo 

Masarykovými historiky z Masarykovy univerzity v Brně. I nadále platí, že jedním z našich nejbližších 

partnerů byla Studentská rada FF UK, s níž jsme i nadále spolupořádali DeskoFFky, jejíchž kolegií  

se naši zástupci pravidelně účastnili a jíž jsme podpořili nákupem vstupenek na Ples FF a PedF UK 

2023.  

 Spolku se v tomto končícím období podařilo navázat i mezinárodní spolupráci, když byl 

osloven International Students of History Association (ISHA), jež měla zájem o pořádání letního 

semináře v Praze na téma History & Tourism. Organizace tohoto třídenního eventu se ujali Vjačeslav 

Glazov, Vojtěch Šimák, Anna Kolářová a Miroslav Vašík za asistence ostatních členů*ek Výboru. 

Čtveřici hlavních organizátorů*ek patří velký dík mimo jiné i za zajištění ubytování, stravy nebo 

odborného programu (workshopy, přednášky) pro účastníky*ce a za koordinaci pomocných 

organizátorů*ek, kteří asistovali jak při akademickém, tak socializačním programu. Za celý víkend 

přijela policie jen dvakrát - během dvou hodin na dvě různá místa -, což je vzhledem k bujarosti 

společnosti našich ctěných hostů*ek možné považovat za úspěch... 

 Zejména v rámci exkurzní činnosti se podařilo navázat krátkodobé spolupráce s primárně 

pražskými paměťovými a kulturními institucemi, mezi nimiž můžeme jmenovat na příklad Národní 

galerii Praha nebo Galerii hlavního města Prahy, s nimiž spolek pořádal exkurze určené speciálně  

pro jeho členstvo. Nejnovějším příkladem spojených vzdělávacích snah je pak přednáška o politické 

situaci v Jižní Americe, jíž spolek pořádá společně s Městskou knihovnou v Praze.   
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Prezentace a propagace spolku 

Lucie Dvořáková 

Prezentaci a propagaci spolku lze rozdělit do dvou sfér - online a oFFline. Vytváření grafických 

podkladů pro obě tyto oblasti měly letos na starosti Lucie Dvořáková a Klára Nováková, které 

v koordinaci vytvářely grafickou podobu příspěvků na sociální sítě spolku, propagačních materiálů  

a propagačních předmětů, tzv. merche. Všichni členové*ky orgánů se pak podíleli na propagaci spolku 

na fyzických akcí, kdy je třeba vyzdvihnout úžasnou podporu a pomoc z řad širokého členstva.  

Z online komunikátorů i nadále platí, že médiem s nejvyšším dosahem, jímž spolek disponuje, 

je jeho facebooková stránka. O spolkový Facebook se společnými silami starali Lucie Dvořáková  

a Vjačeslav Glazov. Facebook nebyl jen prostorem pro oznamování o konání spolkových akcí, ale také 

platforma pro osvětovou a informační činnost. Instagramový účet sloužil jako komunikační platforma 

zejména pro zájemce o historii z řad mladších generací, které začínají IG preferovat před FB. 

Správkyněmi spolkového instagramového profilu byly Lucie Dvořáková a Klára Nováková. Druhá  

ze zmíněných správkyň byla autorkou úspěšného seriálu s názvem Trocha historie nikoho nezabije!, 

který vycházel v zimním semestru AR 22/23 a který na profil přitáhl řadu nových sledujících. Jejich 

počet na obou výše zmíněných sítích konstantně stoupá. Trojlístek spolkových sítí uzavírá twitterový 

účet, jenž nadále zůstal neaktivní pro nedostatek kapacity. Otázka jeho oživení tak zůstává na dalším 

Výboru. Oživen naopak byl spolkový YouTube kanál, kam se v případě pořízení dostatečně kvalitního 

záznamu dařilo vkládat audiovizuální záznamy ze spolkových odborných akcí. 

V souladu s minulým rokem došlo k dokončení důsledného sjednocování spolkové online 

prezentace po vizuální stránce. Budoucímu výboru lze v kontextu správy sociálních sítí doporučit 

zejména zveřejňování fotografií z co nejvyššího počtu akcí, což se současnému výboru velmi osvědčilo. 

Doporučeníhodné je také co největší sdílení správy sociálních sítí mezi členy*kami orgánů, neboť  

pro jednu osobu se jedná o opravdu příliš časově náročný a vyčerpávající úkol. Do úvah je také možné 

zahrnout snížení frekvence zveřejňování nových příspěvků.  

Do snah o zlepšení spolkové prezentace dále zapadá i rekonstrukce spolkového webu, jehož 

stavby se ujala Lucie Dvořáková za technické podpory Ondřeje Crháka. Nový web do velké míry 

přejímá strukturu webu starého, byť byl v jistých ohledech zjednodušen. Jeho součástí je nyní již 

poměrně extenzivní FAQ, jež by mělo pomoci uchazečům o studium i studujícím, kteří tápají v různých 

aspektech studia. Nový spolkový web nyní jak vzhledem, tak strukturou odpovídá rostoucí potřebě 

prezentace spolku v době, která čím dál více spoléhá na digitální komunikátory. Byl zjednodušen  

i mechanismus editace webu pro co nejsnadnější manipulaci s ním, což usnadní zaškolování jeho 

nových správců*kyň. Svých subdomén se dočkají i časopis Obscura a přípravné kurzy, obojí objemem 

přesahující rozumné hranice potřebné pro umístění na hlavní spolkový web.  

OFFline prostorem pro prezentaci naší činnosti byly pak veškeré akce odehrávající se mimo 

online prostředí. Příkladem mohou být Den otevřených dveří FF UK, Na Karlovku, Orientační den  
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pro studující I. ročníků a Studentský Majáles. Na všech těchto akcích měl spolek vlastní stánek, kde 

byla prezentována naše činnost a byl k dostání jeho merch. Na Dni otevřených dveří a Orientačním dni 

měl spolek prostor také v oficiálním programu ve formě prezentace před přijatými do studia. V obou 

těchto případech se prezentací ujala Lucie Dvořáková, za konstantní účast na těchto akcích je pak třeba 

pochválit některé členy orgánů, jmenovitě Martina Wolfa, i širší členstvo.  

Úspěšně se naši činnost i obor podařilo propagovat během protestní akce Hodina pravdy 

v březnu r. 2023, a to jak v online prostoru, tak i během samotné akce, kde se spolek účastnil samotného 

pochodu i jemu předcházejícího programu. Spolek asistoval výrobou speciálních stávkových placek 

nebo uspořádáním brigády na výrobu transparentů, kde svůj výtvarný i revoluční potenciál projevila 

zejména nejmladší generace našeho váženého členstva. Za zapojení spolku po organizační stránce 

děkujeme Vojtěchu Šimákovi, který měl na starosti komunikaci organizačního týmu celé iniciativy  

se studentskými spolky a jenž působil i jako jeden z hlavních koordinátorů v místě konání samotného 

protestu.  

 Patrně není třeba zmiňovat, že k šíření povědomí o existenci a činnosti naší vážené 

instituce docházelo i na řadě akcí, workshopů a událostí, kde byly přítomny i ostatní spolky či iniciativy. 

Výboj do zahraničí byl učiněn prostřednictvím ISHA Summer Seminar (srpen 2023). 

Jednou z nedílných součástí spolkové propagace jsou i spolkové propagační předměty. V jejich 

výrobě a designu se navázalo na minulý rok. Do spektra našeho merche patřily spolkové propisky, 

záložky a placky, jejichž výrobu v tomto roce převzali Klára Nováková a Martin Wolf, pravidelní 

účastníci plackovacích brigád. Revival zažily v limitovaném množství koncilové sirky, pocházející  

z archivních sérií spolkového merche. Užitečným propagačním médiem pak byly letáčky, které výbor 

letos dotiskával ve dvou sériích – spolkové a seznamovákové. I letos se vlastní, limitované edice 

spolkového merche dočkal Memoriál knížete Vladivoje.   
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Seznamovací kurz  

Marek Panocha  

Třináctý ročník našeho seznamovacího kurzu lze opět zhodnotit jakožto úspěšný a přínosný: celkově  

se ho zúčastnilo 100 osob (38 organizátorů, 62 účastníků). Již tradičně se jelo za panem Součkem  

do Bílého Potoka pod Smrkem v termínu 29. 9.–1. 10. 2023. Hlavní organizace se letos podruhé ujal 

Marek Panocha za aktivní distanční pomoci Karolíny Padělkové. Úlohy asistentů se letos ujala kolegyně 

Regina Königová a Klára Nováková, které plánují v organizaci pokračovat i pro příští rok. Na dopravě 

se aktivně a zodpovědně podílel Šimon Vobořil. I letos se potvrdilo, že byrokratická zátěž kolem této 

akce je pro jednu osobu neúnosná a hlavní tým sestavený alespoň ze tří aktivních organizátorů je zcela 

nezbytným. Za občasnou výpomoc si zaslouží i velký dík členové současného výboru, kteří byli vždy 

ochotně k dispozici a zabránili tak tomu, aby se státnicující hlavní organizátor zhroutil. 

Program byl dle tradičního modelu let předcházejících: tzv. “nalejvárny” o SISu a ke studijním 

plánům, byrokratická bojovka, výšlap na Paličník a přijímací rituál. Stejně jako roky předcházející  

se ukázalo, nakolik je potřebná reakce na aktuální počet studentů, na změny v počasí či únavu 

osazenstva. Letos proběhlo naštěstí vše bez větších komplikací a organizátoři vzali na vědomí případné 

návrhy na změnu některých bodů programu. Nutno podotknout, že i počasí nám letos organizačně 

významně pomohlo.  

Přestože bylo minulý rok deklarováno, že je třeba částečně omezit počet účastníků zejména  

z řad organizátorů, nakonec se tak nestalo. Model závazných organizačních schůzek se sice ukázal  

v mnohém přínosným, zároveň však vznikla potřeba zapojení úžasně aktivního druhého ročníku 

bakalářského studia. Díky tomu byl nárůst organizátorů vykompenzován zapojením další generace 

organizátorů, kteří mohou být užiteční i v dalších letech. Vysoký počet účastníků byl navíc řešen  

i dalším pravidlem, které zamezilo, aby většina účastníků a zejména účastnic z řad prvního ročníku 

zůstávala ubytována v chatkách, čímž radikálně ubylo stížností na způsob ubytování. 

I letošní ročník přinesl další z novinek. Po poněkud složitější komunikaci s ombudsmankou FF 

UK a iniciativou Nahlas byl nově vygenerován etický kodex. Jeho smyslem bylo zejména seznámení 

všech účastníků s pravidly celé akce, zvýšení pocitu bezpečí a zamezení případných nepříjemností. 

Vzhledem k váznoucí komunikaci však nebyl tento kodex konzultován s nikým jiným než s kanceláří 

paní ombudsmanky a pro příští rok by si zasloužil i jistou právní korekturu. Účastníci se mohli také  

se svými případnými problémy obrátit nejen na hlavní organizátory, ale také na anonymní online 

formulář, jehož QR kód byl vyvěšen po celé budově.  

Celkově hodnotíme seznamovací kurz jako úspěšný – zejména pro milou atmosféru, navázání 

přátelských kontaktů s prvním ročníkem i pro milé ohlasy v jednotlivých hodnoceních.  
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Socializační akce Spolku  

Lucie Dvořáková  

Garantem akcí tohoto typu byl v nyní odcházejícím výboru místopředseda Marek Panocha, jemuž se  

za pilné asistence ostatních členů*ek orgánů i širšího členstva podařilo uspořádat opravdu bohatý 

socializační program. Ten je klíčový pro udržování kontinuity uvnitř spolku a navozování přátelské 

atmosféry, na což se tento výbor explicitně zaměřil. Naším cílem bylo vytvořit prostředí, kde se budou 

v přátelském prostředí moci setkávat studující i absolventi*ky napříč obory, stupni studia  

i specializacemi, což se, jak doufáme, podařilo. Níže čtenář nalezne výčet a hodnocení všech akcí,  

jež spadají do této kategorie a jež byly uspořádány v této zprávě hodnoceném období. 

Spolkohospody, vánoční večírek a spolkové narozeniny 

Mimo jiné i v této kategorii náš výbor navázal na snahy toho předchozího. Zatímco úkolem 

výboru 2021/2022 bylo vlastně úplné oživení, ba přímo resuscitace, spolkových socializačních aktivit 

po kompletním pandemickém útlumu, úkolem toho letošního bylo jejich udržení a zajištění 

návštěvnosti, což se, jak myslíme, opravdu povedlo. Těžištěm socializačních akcí spolku byly rozhodně 

tzv. spolkohospody, jež byly letos pořádány v pravidelných měsíčních intervalech a vždy se těšily 

vysoké návštěvnosti, a to i během zkouškového období, kdy bývala účast vždy nižší. Jedněmi 

z nejnavštěvovanějších spolkohospod v mandátu končícího výboru byly obě říjnové spolkohospody, 

určené primárně pro studující nastupujících ročníků, na níž měli možnost se v neformálním prostředí 

potkat s kolegy*němi, co se seznamovacího kurzu účastnit nemohli, ale také se studenstvem starších 

ročníků. V kontextu mezigenerační interakce je nutné konstatovat, že starší ročníky mezi sebe ty mladší 

vždy přijímají velmi ochotně a s radostí, což přispívá k udržování tolik potřebné kontinuity v rámci naší 

organizace.  

Jsme nesmírně rádi, že se nám povedlo pokračovat i v tradici spolkového vánočního večírku, 

na nějž dorazilo přes sto osob z řad členstva, širokého studentstva, absolventstva i členů*ek akademické 

obce. K nepostradatelným spolkovým akcím patří i spolkové narozeniny, letos již třinácté. Na tomto 

místě Výbor Marku Panochovi a Vojtěchu Šimákovi, hlavním organizátorům, Mgr. Lucii Duškové, 

Ph.D. za skvělou úvodní přednášku i všem opět více než sto osobám, jež se tohoto výjimečného večera 

zúčastnily. Čtenáře této zprávy snad pobaví, že se během této akce zkonzumovaly dva dorty o celkové 

váze 9 kg, 230 chlebíčků a vytočilo se přes 100l piva. Na obou akcích zmíněných v tomto odstavci byla 

i bohatá tombola, obsahující hodnotné dary, jež vybrali osobně členové*ky spolkových orgánů, jímž 

patří velký dík za spoluúčast na organizaci obou akcí.  

 

Memoriál knížete Vladivoje 

Díky silnému organizačnímu duchu a nezměrné lásce pana místopředsedy Marka Panochy 

k pivu a historii se podařilo uspořádat i tradiční Memoriál knížete Vladivoje, jenž se i letos těšil velkému 
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úspěchu mezi studujícími napříč ročníky i absolventy*kami. Ani letos pak nebyl opomenut speciální 

memoriální merch, který letos nabyl podoby pivních podtácků s designem uzpůsobeným nové, pro 

studentstvo ekonomicky přijatelnější, ale neméně zajímavé trase, která letos vedla před Hradčany  

až na Břevnov.  

 

Exkurze 

Nedílnou součástí socializačních akcí spolku jsou i exkurze, které jsou přechodovým formátem 

mezi akcemi vzdělávacími/historii-popularizujícími a právě i socializačními. Nyní končícímu výboru 

se jich podařilo uspořádat celkem devět, z toho dvě výjezdní. Největší událostí v této kategorii byla 

výjezdní exkurze do Karlových Varů a Chebu (10.–11. 2. 2023), jejímž hlavním organizátorem byl 

Marek Panocha. Velký dík patří průvodcům Tomáši Matysovi, Janu Charvátovi a Miloši Bělohlávkovi. 

Druhou výjezdní exkurzí byl pak jednodenní výlet do Žďáru nad Sázavou (1. 5. 2023), jenž měl i formu 

družby s Masarykovými historiky (FF MUNI). Zde patří hlavní dík Danielovi Šťastnému  

za zprostředkování kontaktů na brněnský spolek a Kláře Novákové, která se společně s kolegou 

Šťastným ujala organizace celé události. O organizaci dalších exkurzí, jež byly směřovány primárně  

do pražských kulturních a paměťových institucí, se podělili zbylí členové*ky spolkových orgánů.  

Velkému úspěchu se těšila exkurze do Muzea československých legií (8. 12. 2022, 

organizátorkou Lucie Dvořáková), jímž nás provedl náš drahý kolega Vlastimil Křišťan, jíž se podařilo 

uspořádat po několikaměsíčním odkladu způsobeným válkou na Ukrajině a uzavřením muzea  

pro humanitární účely. Michalu Cápovi děkujeme za prohlídku Armádního muzea Žižkov (20. 4. 2023, 

organizátorkou Lucie Dvořáková) a Karlu Kolrosovi za prohlídku Legiovlaku (29. 10. 2023, 

organizátorkou Lucie Dvořáková), která se však bude konat až po uskutečnění Valné hromady, na níž 

bude čtena tato zpráva. Naše cesty ale nesměřovaly pouze do muzeí s vojenskou tématikou, opomenuty 

nezůstaly ani kultura a výtvarné umění. V únoru byla v koordinaci s Galerií hlavního města Prahy 

uspořádána procházka po Praze s názvem Vetřelci a volavky (19. 2. 2023, organizátorem Marek 

Panocha). Za erudovaný výklad děkujeme sochaři Pavlu Karousovi. Ozdobou květnového programu 

byla exkurze na výstavu Josef Mánes: Člověk – umělec – legenda (18. 5. 2023, organizátorkou Lucie 

Dvořáková), za níž děkujeme její kurátorce Mgr. Markétě Dlábkové, Ph.D. a Národní galerii Praha.  

Náš exkurzní tandem uzavíráme poděkováním Mgr. Tomaszi Cymbalakovi a PhDr. Jakubu Sawickému, 

Ph.D., kteří nás v roli kurátorů provedli výstavou Den na tržišti – život obyvatel středověké Wrocławi 

(8. 3. 2023, organizátorem Martin Wolf), a našemu drahému kolegovi Martinu Pijákovi za jeho skvělou 

prohlídku Uměleckoprůmyslového muzea (4. 4. 2023, organizátorem Marek Panocha).  
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Naučné a populárně-naučné akce Spolku  

Lucie Dvořáková 

Garantkou odborných, vzdělávacích a historii popularizujících akcí byla v nyní končících výboru jeho 

předsedkyně Lucie Dvořáková, jíž při této snaze skvěle asistovali jak ostatní členové*ky orgánů,  

tak členstvo i vyučující ze všech historických ústavů, za což jim patří velký dík. Zatímco v zimním 

semestru se pořádaly spíše akce odlehčeného, méně formálního charakteru, v letním semestru AR 

2022/2023 byla i na žádost členstva v evaluacích zimního semestru posílena odborná stránka spolkové 

činnosti. Akce tohoto typu pomáhají rozšiřovat povědomí studujících i laické a odborné veřejnosti  

o trendech v současném historickém bádání a dávají prostor pro diskutování témat, na něž během výuky 

mnohdy nezbývá čas. Odborné a popularizační akce jsou pak také platformou pro kritickou reflexi 

současného dění v české historiografii a historické obci. Výčet uspořádaných akcí i s jejich hodnocením 

čtenář nalezne níže.  

Představení knih  

Kategorie představení knih i nadále zůstává vlajkovou lodí spolkové odborné a popularizační činnosti. 

Odcházející Výbor je proto nesmírně potěšen, že se během jeho funkčního období podařilo uspořádat 

tři takového akce, a to vždy ve výborné kvalitě a těšící se pozitivním ohlasům. Na tomto místě je třeba 

poděkovat zejména naší moderátorce a moderátorům – Anně Kolářové, Otmaru Benešovi a Jakubu 

Raškovi –, kteří si připravili pro autory*ky a panelisty*ky vždy velmi zajímavé a erudované otázky. 

Představeny byly následující tituly: T. G. M.: K mytologii první československé republiky (7. 2. 2023; 

účasten autor prof. PhDr. Ivan Šedivý, CSc., koreferenty byli prof. PhDr. Jiří Štaif, CSc., PhDr. Adam 

Hudek, PhD. a PhDr. Vojtěch Kessler, PhD.), „Metla našeho venkova!“ Kriminalizace Romů od první 

republiky až po prvotní fázi protektorátu (1918–1941) (29. 3. 2023; účasten autor Pavel Baloun  

a koreferentky Radka Šustrová a Renata Berkyová) a 13 objektů z nešťastného muzea (11. 4. 2023;  

za kolektiv autorů účasten Mgr. Bohumil Melichar a koreferenti*ky prof. PhDr. Michal Stehlík, Ph.D., 

Mgr. Anežka Bartlová, Ph.D. a PhDr. Milan Ducháček, Ph.D.). Kompletní popis akcí je možné 

prostudovat na novém spolkovém webu. V době dokončování této výroční zprávy je rozjednané čtvrté 

představení knihy, které ale již realizují nově zvolené orgány. Jedná se o knihu Možnosti historické 

biografie Václava Sixty, přičemž roli moderátora přijal náš drahý kolega Martin Jelínek. Za zajištění 

technické podpory je třeba poděkovat Vojtěchu Šimákovi, který se účastnil všech akcí tohoto formátu 

v roli spolkového technika. Lucie Dvořáková pak zajišťovala výběr termínů, komunikaci  

s nakladatelstvími a koordinaci koreferentů*ek, bylo-li to třeba. Ač byly všechny akce tohoto typu 

úspěšné, na dalším výboru zbývá zlepšení metodiky pořizování audiovizuálních záznamů.  
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Představení studentských prací 

Obzvláštní důraz byl v tomto funkčním období kladen na prezentaci studentských prací, rovněž 

tradičního formátu našeho spolku. Tento formát slouží jednak jako vzdělávací a obzory rozšiřující akce 

pro studující o veřejnost, která nás taktéž poctila svou přítomností, ale také jako příležitost  

pro autory*ky prací si vyzkoušet přednášet v prozatím přátelském, neformálním prostředí, což slouží 

jako trénink na konference a další události podobného typu. Celkem se podařilo představit šest výborně 

hodnocených studentských prací, jejichž výčet nyní následuje: Česká šlechta a Runcimanova mise, 

1938 (29. 11. 2022, Bc. Jarmila Šebková), JUDr. August Adolf Popelka, kancléř prezidenta Háchy  

(3. 1. 2023, Bc. Martin Piják), Úřad karlštejnských purkrabí (1500-1625) (21. 3. 2023, Bc. Štěpán 

Rybák), Alžběta Pomořanská: Manželka, panovnice, matka (28. 2. 2023, Bc. Natálie Lisnerová), "Akce 

zámky" v poválečném Československu (23. 5. 2023, Bc. Anna Heráňová) a Recepce prusko-rakouské 

války roku 1866 ve vzpomínkách dobových aktérů (9. 10. 2023, Bc. Klára Brtková). Všem autorům*kám 

děkujeme za skvělé přednášky a gratulujeme jim k úspěšným obhajobám! S výběrem prací pomáhali 

všichni členové*ky spolkových orgánů. 

 

Panelové debaty, přednášky a semináře  

Výboru, jenž své výsledky prezentuje v této zprávě, se podařilo uspořádat celkem tři přednášky a debaty 

na rozličná témata. Dne 14. 12. 2022 proběhla debata na téma Digitální hry, historie a historici,  

jíž se v roli diskutujících zúčastnili Helena Bendová, Ondřej Trhoň, Jakub Šindelář a Jan Kremer. 

Organizace i moderování se ujal Vjačeslav Glazov. Po několika letech útlumu došlo k obnovení 

frontánních přednášek, jež jsou profilované jako prostor pro mezioborovou diskuzi a prostor  

pro setkávání studujících z FF UK s veřejností. Děkujeme Mgr. Jaroslavu Svátkovi, Ph. D. z Ústavu 

českých dějin FF UK za uspořádání přednášky s názvem Život Mohamedův: kapitola z dějin české 

náboženské (ne)snášenlivosti (21. 2. 2023, organizátorem Martin Wolf) a PhDr. Radku Bubnovi, Ph.D. 

ze Střediska iberoamerikanistických studií FF UK za přednášku Jižní Amerika mezi levicí a pravicí  

(7. 11. 2023, organizátorkami Karolína Padělková, Lucie Dvořáková a Kateřina Projsová), jíž spolek 

pořádal s Městskou knihovnou v Praze. Za tuto spolupráci děkujeme naší kolegyni Kateřině Projsové, 

její zaměstnankyni. Chystanou událostí je přednáška našeho milého kolegy Michala Cápa na téma 

povinné vojenské služby, která bude probíhat v rámci programu Korzo Národní dne 17. 11. 2023.  

 

Semináře pro studující prvních ročníků 

Semináře pro studující prvních ročníků tvoří spolu se seznamovacím kurzem nejužší jádro činnosti 

našeho spolku, jelikož nově nastupujícím studujícím usnadňují přechod ze středoškolského  

do vysokoškolského prostředí a urychlují orientaci v jeho rámci. V nyní začínajícím akademickém roce 

se Výbor soustředili na důslednější organizaci co do načasování, aby všechny semináře proběhly  

co nejdříve. V době psaní této zprávy se podařilo uskutečnit již tradiční Úvod do Úvodu do studia 
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historie (garantem Marek Panocha, 11. 10. 2023), Úvod do četby ke středověku (garantem Martin Wolf, 

19. 10. 2023), Úvod do četby k novověkým a moderním dějinám (garantkou Lucie Dvořáková, 26. 10. 

2023) a v jednání je novinka, jíž je Úvod do e-zdrojů (garantem Vjačeslav Glazov). Oproti minulým 

rokům jsme se rozhodli nepořádat Úvod do četby k dějinám 20. a 21. století pro dosavadní nízký zájem 

o něj. Úvod do četby k hospodářským a sociálním dějinám byl na základě podobné zkušenosti 

integrován do periodicky pojatých úvodů. Velký dík patří celé řadě pokročilejších studujících, kteří 

velmi ochotně přišli nasdílet své zkušenosti, rady a tipy se studujícími nově nastupujícími, kteří všechny 

semináře kvitovali pozitivně. Z každého semináře byl účastníkům*icím dán k dispozici seznam  

s doporučenou literaturou, na jehož tvorbě se podíleli všichni přednášející z řad pokročilejšího 

studentstva.  

 

Filmový klub  

Čilou aktivitu zaznamenal i Filmový klub, v jehož rámci se uskutečnilo celkem osm promítání, jež často 

poskytla prostor pro mezispolkovou spolupráci. Patronát nad klubem byl v mandátu končícího Výboru 

dvojí – spolkový promítač Vjačeslav Glazov byl po dobu svého půlročního skotského exilu nahrazen 

tandemem Daniela Šťastného a Kláry Novákové. V obou případech Filmový klub vykazoval dobré 

výsledky i vysokou návštěvnost, za což patří všem třem zmíněným dík. Ten náleží i našim speakerům, 

kteří každý film opatřili erudovaným úvodním výkladem, jež film zasazoval do historického kontextu 

a předložil stav pro snímek relevantního historického bádání. Výčet promítnutých filmů, vč. speakerů  

i spoluorganizujících spolků, je následující: Portrét dívky v plamenech (Hana Soudková a Barbora 

Vacková, 15. 11. 2022, Charlie – queer spolek UK a SaFra !), Argentina, 1985 (Radek Buben,  

6. 12. 2022, Goliardo a Iberoklub FF UK), Kód Enigmy (Štěpán Kasáček, 24. 1. 2023, Spolek 

Matfyzák), Na západní frontě klid (Martin Lundák , 6. 3. 2023), Harakiri (Matyáš Šimice a Sofie 

Ljuboňka, 27. 3. 2023, FFénix), Noc na Karlštejně (Klára Nováková, 17. 4. 2023), The Last Duel 

(Kryštof Šámal, 11. 5. 2023). Výběru speakerů se účastnili jak organizátoři*ky Filmového klubu,  

tak ostatní členové*ky orgánů i širší členstvo.  

 

Kritický klub  

Ukončení mandátu tohoto Výboru znamená i prozatímní ukončení činnosti Kritického klubu, který 

s koncem AR 2022/2023 opustil celý jeho organizátorský tým, sestávající se z Matěje Moravanského, 

Elišky Fárové a Marie Jiřičkové. Těm patří vděk nejen Výboru, ale i všech hostů i diváků všech dílů 

Kritického klubu, jež se podařily uspořádat celkem dva. Téma první z nich znělo: Demonstrace: nástroj 

změny? Kultura a kontexty demonstrací v České republice (9. 11. 2023) a jako koreferenti*tky vstoupili 

Adéla Gjuričová, Benjamin Roll a Arnošt Novák. Jakub Rákosník, Lucie Strochová a Šárka Stříbrská 

pak poctili svou přítomností a podnětnou debatou Kritický klub s názvem Childfree x tradiční rodina 

(1. 12. 2023). I přes snahu odcházejícího Výboru stavy organizátorského týmu doplnit se bohužel 
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nepodařilo nalézt dostatečný počet členů*ek nového tymu, který by KK nadále zajišťoval, a proto jeho 

organizace bude náležet členům*kám nového Výboru či ad hoc zájemcům.  
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Přípravné kurzy 

Vojtěch Šimák 

Přípravné kurzy proběhly již tradičně od ledna do května, podle evaluací a dalších neoficiálních reakcí 

účastníků byly přínosné. Zúčastnilo se celkem 61 uchazečů a výuku zajišťovalo celkem 27 lektorů  

a jednoznačně pozitivní zprávou je, že se daří postupně omlazovat a obměňovat lektorský kolektiv. 

Sedmičlenný organizační tým (Klára Brtková, Michal Cáp, Ondřej Crhák, Jan Dvořák, Veronika 

Koďousová, Sabina Miller a Vojtěch Šimák) se sestával ze studentů bakalářského, magisterského  

i doktorandského stupně, ve funkci dozorů se zapojili další členové spolku. Dále pokračujeme  

v hybridní formě přípravných kurzů, především za účelem zpřístupnit kurzy i uchazečům, pro něž je 

Praha hůře dostupná. 

Přednáškové dny se streamovaly přes platformu MS Teams, stejně jako minulý rok. 

Streamovány byly všechny přednášky a některé semináře. V případě tohoto typu lekcí je na zvážení, 

zda neponechat hybridní pouze přednášky či zda neumožnit na seminářích hybridně pouze pasivní 

účast. Vysílané lekce byly zároveň nahrávány a jejich záznamy byly zpřístupněny uchazečům  

na společném úložišti. Hybridní forma měla pozitivní ohlas, takže se její udržení předpokládá  

i do dalších let. Součástí kurzů byly, jako v minulých ročnících, i dvě exkurze po Praze a závěrečné 

cvičné přijímací zkoušky, které probíhaly pouze prezenční formou. 

Výplaty lektorům přímo spolkem se osvědčily jako vhodná praxe. Příslušné částky se lektorům 

vyplácely vždy naráz po skončení daného modulu. Vzhledem ke snaze obměňovat kolektiv lektorů, 

udržet a posouvat kvalitu přípravných kurzu doporučujeme pokračovat ve zvyšování mezd lektorům, 

stejně jako dozorům na kurzech, na které bude díky tomu možné přenést větší zodpovědnost ohledně 

organizace kurzů jako takových. Přípravné kurzy zůstávají vlajkovou lodí spolku jak z pohledu kontaktu 

s uchazeči o studium a budoucími prváky, stejně jako v zajištění financování spolku, doporučujeme 

proto obměnu organizátorského týmu a posouvání přípravných kurzů.  
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Časopis Obscura 

Lucie Dvořáková 

Zatím stále platí, že poslední vydané číslo spolkového studentského časopisu Obscura vyšlo v listopadu 

roku 2021, nicméně blýská se na lepší časy, protože Obscura bude! Dekolonizační číslo, na nějž byl 

vyhlášen Call for articles v lednu 2022, se chýlí k úspěšnému konci a bude dokončeno v rámci 

spolupráce mezi starou a nově vznikající redakcí. Říjen 2023 pro Obscuru znamená personální změny. 

V roli šéfredaktorky končí Eliška Fárová a nahrazuje ji Lucie Dvořáková. Nadále platí, že členkami 

redakce zůstávají Lenka Hrdinová, Katarína Tišliarová a Nikola Novotná, které doplní řada nových 

jmen, která vykrystalizovala z výběrového řízení na nové členy*ky redakce, jež bylo vyhlášeno v srpnu 

2023 Lucií Dvořákovou. Nová redakce však musí ještě projít schválením nového Výboru, jenž vzejde 

z voleb VH dne 26. 10. 2023. Úkolem nové redakce bude klást větší důraz na interdisciplinaritu a větší 

otevřenost vůči textům nejen čistě historické provenience. Další detaily o budoucnosti časopisu nyní 

náleží diskuzi v rámci nově se formujícího redakčního týmu. I pro Obscuru platí, že stejně jako spolek 

bude disponovat novým webem, respektive svou vlastní subdoménou.  

 V letošním roce byl vyhlášen také již několikátý ročník historické literární soutěže Pište dějiny! 

s tématem Mikrohistorie / dekolonizace / intersekcionalita. Sešlo se několik desítek povídek, básní  

a dramat, která jsou v době psaní a prezentace této výroční zprávy předmětem hodnocení soutěžní 

komise. I nadále platí, že hlavním zajišťovatelem soutěže je Cyril Mrázek. 
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Finance Spolku 

Marek Panocha 

Finance Spolku ke dni 19.10.2023 

Tato zpráva zaznamenává hotovostní a bezhotovostní pohyby v období od 15. 10. 2022 do 19. 10. 2023. 

K 19. 10. 2023 činil zůstatek na účtu 365 601,86 Kč. Zůstatek v hotovostní pokladně k témuž datu činil 

34 871 Kč. Výdaje v uvedeném období činily 399 693,70 Kč a výnosy 425 097,20 Kč. 

Finančně nejnákladnější akcí zůstal již zcela tradičně seznamovací kurz. Rostoucí ceny a stále 

vysoké počet účastníků ustálil letošní výdaje na 167 737 Kč a výnosy 158 239,19 Kč. Rozdíl  

se pohybuje v mezích předpokládaného rozpočtu a je způsoben hned několika faktory – nejvíce však 

počtem odhlášených účastníků na poslední chvíli. Největšími výnosy Spolku pak byly taktéž již tradičně 

přípravné kurzy. Výnosy z nich tak činily 129 729,11 Kč a výdaje na propagaci a lektory (jež jsou 

placeni Spolkem) 68 841,90 Kč. Další výnosy tvořily členské příspěvky v hodnotě 5 050 Kč a solidární 

příspěvek za propagační předměty, nápoje, občerstvení a Obscuru v hodnotě 7 486 Kč. Spolku se letos 

podařilo zpětně získat grant z doby covidové od Akademie věd v hodnotě 12 000 Kč, který byl použit 

ke kofinancování spolkových exkurzí a od členstva obdržel spolek taktéž 1 650 Kč jakožto mimořádný 

příspěvek. 

Právě exkurze tvořily další z významných položek investovaných ve prospěch členstva.  

To si tradičně hradilo pouze dopravu a stravování, zatímco spolek ze svých prostředků hradil položku 

za ubytování, vstupy či průvodce. Právě za průvodce či přednášející bylo vyplaceno během celého roku 

dohromady 7 585,50 Kč. Dvoudenní exkurze do Karlových Varů a Chebu vyšla spolek na 8 838 Kč, 

jednodenní exkurze s brněnským spolkem (Masarykovi historici) do Žďáru nad Sázavou vycházela  

na 4 367 Kč a dvě pražské exkurze do muzeí pak na 2 100 Kč. Zvláštní položku u spolkových akcí tvoří 

i rezervace spolkového stolu na reprezentačním plese FF UK: spolek tak měl na plese své zázemí  

a jednotlivé lístky byly následně rozděleny mezi členstvo za prodejní cenu. 

Díky výnosům za přípravné kurzy se spolek dostal do výrazně kladné bilance a mohl si opět 

dovolit využívat získané prostředky i jinde. Spolek tak investoval do nového vybavení 26 328,73 Kč 

(plackovač, grafický software Canva, nové webové stránky či vybavení skříně), do propagačních 

předmětů 11 657,18 Kč nebo si dovolil přispívat i na řešení humanitární krize spojené s ruskou agresí 

na Ukrajině či s přírodními katastrofami (5 991 Kč). Mezi větší výdaje se zařadila mezinárodní vědecká 

konference ISHA (17 349,73 Kč), vánoční večírek (7829 Kč) či velkolepá oslava spolkových narozenin 

(29 749,86 Kč). Díky kvalitnějšímu vybavení došlo i k zvýšené produkci spolkového merche  

a reprezentačních předmětů. Ten se stal nejen ozdobou většiny našich akcí, ale také významnou 

příjmovou položkou. Společně se solidárním příspěvkem za jednotlivé akce tak vydělal 7 934 Kč. 

Stejně jako v minulém roce pokračovala i letos již zajetá pokladnická dvojice. Díky tomu  

se podařilo odesílat všechny platby včas a s minimální chybovostí. Důsledkem pak bylo menší zatížení 

obou jednotlivých pokladníků, což se při stále zvyšujícím se množství transakcí ukázalo přímo 
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klíčovým. V otázce evidence spolkové hotovosti ovšem k přílišnému zlepšení nedošlo a do příštího 

období bude náprava zcela nezbytnou. Přínosem jistě byla také další redukce hotovostní kasy, kdy bylo 

na účet převedeno 10 551 Kč. I letos by však bylo vhodné tento akt zopakovat. 

V souvislosti s organizací některých nákladnějších projektů bylo striktně dodržováno loňské 

doporučení ohledně tzv. finančních balíčků. Ty obsahovaly přibližný rozpis předpokládaných výdajů, 

příjmů a případných odměn. Podobný balíček vždy podléhal schválení výboru a vedl ke zvýšené 

transparentnosti jednotlivých nákupů.   

 

  

VÝDAJE 

Seznamovací kurz 2023 167 737,80 Kč 

Přípravné kurzy 2023 71 941,90 Kč 

Exkurze Karlovy Vary 15 726 Kč 

Exkurze Ždár 11 581 Kč 

Nákup vybavení + provozní náklady 26 328,73 Kč 

Spolkové narozeniny 36 749,86 Kč 

Vánoční večírek 7 829 Kč 

ISHA 26 497 Kč 

Dobročinnost 5 991 Kč 
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Honoráře pro průvodce 7 585,50 Kč 

Nákup propagačních předmětů 11 657,18 Kč 

Věnce k 17. listopadu 2 200 Kč 

Exkurze Mánés/U Zlatého prstenu 2 100 Kč 

Rezervace – fakultní ples 5 768 Kč 

Celkem 399 623 Kč 

  

  

VÝNOSY 

Přípravné kurzy 2023  201 671,01 Kč 

Seznamovací kurz 2023  158 239,19 Kč 

Exkurze Karlovy Vary 6 888 Kč 

Exkurze Ždár 7 214 Kč 
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Členské příspěvky 5 050 Kč 

Solidární příspěvek na propagační  

předměty, nápoje a občerstvení a    Obscuru 

7 486 Kč 

Grant AV ČR – podpora za aktivity 

během covidu 

12 000 Kč 

Rezervace – fakultní ples 5 200 Kč 

ISHA 9 148 Kč 

Mimořádný členský příspěvek a vklad 

hotovosti 

12 201 Kč 

Celkem 425 097,20 Kč 

  

SEZNAMOVACÍ KURZ 2023 

Placeno účastníky 158 239,19 Kč 

Ubytování + stravné - 135 650 Kč 

Doprava - 21 370 Kč 
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Storno - 5 712 Kč 

Vybavení - 5 005,80 Kč 

Bilance - 9 448,61 Kč 

  

STAV K 19. 10. 2023 

Bankovní účet 365 501, 86 Kč 

Hotovostní pokladna 34 871 Kč 

Celkem 400 372,86 Kč 

  

SHRNUTÍ 

Stav k 15.10.2022 376 942,36 Kč 

Suma výnosů 425 097,20 Kč 

Suma výdajů 399 693,70 Kč 
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Bilance 25 403 Kč 

Stav k 19. 10. 2023 400 372,86 Kč 

 


